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KATOLÍCKA UNIVERZITA V RUŽOMBERKU 
formujúca myseľ i srdce  

 

 

 

Zápisnica z 8. zasadnutia Vedeckej rady FF KU 

17. mája 2024 o 10:30, miestnosť F404 + videokonferencia 

 

Prítomní: 

Mgr. Samuel Štefan Mahút, PhD., predseda Vedeckej 

rady FF KU 

prof. Mgr. Terézia Rončáková, PhD., 

podpredsedníčka Vedeckej rady FF KU 

prof. PhDr. Ivo Čermák, CSc. 

doc. Mgr. et Mgr. Marian Kuna, MA, MPhil, PhD. 

PaedDr. Katarína Labudová, PhD. 

doc. PaedDr. Petra Lajčiaková, PhD.  

prof. PaedDr. Milan Ligoš, CSc.  

PhDr. Michal Marťák, PhD. 

prof. Dr. phil. fac. theol. Peter Volek 

doc. Eugen Zeleňák, PhD.     

prof. PhDr. Juraj Rusnák, CSc. 

doc. Mgr. Martin Schmidt, PhD. 

Ospravedlnení: 

doc. PhDr. Dana Baláková, PhD. 

prof. Mgr. Peter Babinčák, PhD. 

prof. PaedDr. Martin Pekár, PhD. 

 

 

Neospravedlnení členovia VR FF KU: - 

Prítomní hostia: Mgr. Marek Hasák, PhD., Mgr. et Mgr. Paulína Kováčová 

 

Ôsme zasadnutie Vedeckej rady FF KU otvoril jej predseda, Mgr. Samuel Štefan Mahút, PhD., dekan 

FF KU. Privítal členov vedeckej rady, skonštatoval, že zasadnutie je uznášaniaschopné  a predstavil 

program zasadnutia podľa pozvánky: 

1. Schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium uskutočňované na FF KU 

2. Zhodnotenie úrovne fakulty v oblasti vzdelávania a vedeckej činnosti v roku 2023 

3. Informácia o zmene podoby Vedeckej rady FF KU v ďalšom období 

4. Rôzne 

 

Keďže nik z prítomných nemal žiadne pripomienky a návrhy, pokračovalo sa podľa programu. 

 

FILOZOFICKÁ FAKULTA 

VEDECKÁ RADA 
Hrabovská cesta 1, 034 01 Ružomberok 

www.ku.sk, tel.: +421 918 722 034, e-mail: sekretariat.ff@ku.sk 
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1. Schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium uskutočňované na FF KU 

Podľa aktuálneho znenia § 54 ods. 4 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách spolu s čl. 25 ods. 5 

a 6 Študijného poriadku KU a čl. 1 ods. 4 písm. c) a e) Rokovacieho poriadku Vedeckej rady KU, do 

kompetencie Vedeckej rady FF KU patrí schvaľovanie školiteľov na doktorandské štúdium 

uskutočňované na FF KU. Predseda vedeckej rady, na základe odporúčania odborovej komisie pre 

doktorandské štúdium uskutočňované na Katedre žurnalistiky FF KU, predložil vedeckej rade návrh 

na schválenie doc. Mgr. Juraja Holdoša, PhD., za školiteľa pre doktorandské štúdium v študijnom 

odbore mediálne a komunikačné štúdiá. 

Vedecko/umelecko-pedagogická charakteristika (VUPCH) J. Holdoša bola členom Vedeckej rady FF 

KU zaslaná vopred a na zasadnutí krátko predstavila návrh na jeho schválenie predsedníčka 

odborovej komisie na katedre žurnalistiky T. Rončáková. Vyzdvihla kontinuálnu 20-ročnú 

spoluprácu Katedry žurnalistiky FF KU s J. Holdošom na pedagogickej, výskumnej aj publikačnej 

úrovni a interdisciplinárny charakter jeho odbornej aj popularizačnej práce. Následne zaznelo 

niekoľko podporných stanovísk k predloženému návrhu. M. Ligoš vyzdvihol projektovú tímovú 

spoluprácu s J. Holdošom a J. Rusnák ocenil jeho celospoločenskú vysokú rozpoznateľnosť najmä v 

oblasti problematiky závislosti od internetu, v ktorej J. Holdoš vystupuje v médiách a v inde vo 

verejnom priestore ako žiadaný expert. 

Medzi členmi Vedeckej rady FF KU prebehla krátka diskusia o spôsobe hlasovania. Vychádzajúc zo 

zaužívanej praxe navrhol predseda, aby sa o tomto návrhu v súlade s čl. 3 ods. 2 Rokovacieho 

poriadku Vedeckej rady FF KU hlasovalo neverejne, s čím prítomní súhlasili. 

Keďže niektorí členovia vedeckej rady boli prítomní len prostredníctvom videokonferencie, predseda 

požiadal všetkých členov vedeckej rady o neverejné hlasovanie prostredníctvom aplikácie, do ktorej 

dostal každý člen vedeckej rady unikátny anonymizovaný prístup, aby bolo zabezpečené 

obmedzenie hlasovacích pokusov a zároveň zabezpečená tajnosť hlasovania. 

 

Výsledok hlasovania: 

Vedecká rada FF KU v súlade s § 54, ods. 4 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov schvaľuje za školiteľa pre doktorandské 

štúdium uskutočňované na FF KU v študijnom odbore mediálne a komunikačné štúdiá doc. Mgr. 

Juraja Holdoša, PhD. 

hlasujúcich: 11  za: 11  proti: 0  zdržiavam sa: 0 
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Uznesenie č. 2024/8/1 

Vedecká rada FF KU berie na vedomie výsledky tajnej voľby, v ktorej bol za školiteľa pre 

doktorandské štúdium uskutočňované na Filozofickej fakulte KU v študijnom odbore mediálne a 

komunikačné štúdiá schválený doc. Mgr. Juraj Holdoš, PhD. 

Prítomní: 11   Za: 11  Proti:  0 zdržali sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

2. Zhodnotenie úrovne fakulty v oblasti vzdelávania a vedeckej činnosti v roku 2023 

Jednou z úloh Vedeckej rady FF KU je podľa čl. 29 ods. 20 písm. b) Štatútu KU pravidelne, najmenej 

raz za rok, hodnotiť úroveň FF KU vo vzdelávacej činnosti a v oblasti vedy, techniky alebo umenia. 

Predseda predložil členom vedeckej rady materiály, v ktorých boli zachytené najdôležitejšie 

informácie o činnosti FF KU v oblasti vzdelávania i vedy počas roku 2023, ako aj stručné porovnanie 

s predchádzajúcimi kalendárnymi rokmi. Následne požiadal prodekanky o predstavenie príslušných 

oblastí a vyzval prítomných členov vedeckej rady na zhodnotenie úrovne FF KU v oblasti 

vzdelávania a vedy vo forme pripomienok či návrhov v diskusii. 

Prodekanka pre vedu a doktorandské štúdium T. Rončáková predstavila najdôležitejšie informácie o 

zapojení fakulty do publikačnej a projektovej činnosti (aj s ohľadom na vývoj za posledné roky) a 

taktiež o doktorandskom štúdiu. K tejto oblasti prebehla medzi členmi vedeckej rady diskusia, v 

ktorej zazneli nasledujúce otázky, pripomienky a návrhy: 

- J. Rusnák uviedol, že aj na Prešovskej univerzite sa zaoberajú problémom, ktorý je spojený s 

(ne)evidenciou publikačnej činnosti osôb (najmä žien) na materskej dovolenke. I. Čermák sa 

pridal do diskusie s náhľadom, že súčasný stav možno považovať za diskriminačný voči 

ženám na materskej dovolenke, čo sa týka nemožnosti evidovať ich publikačnú činnosť s 

príznakom inštitúcie a dotácie. M. Schmidt upozornil, že to možno chápať ako zámerné 

opatrenie s cieľom ochrany týchto osôb (aby na ne počas materskej dovolenky nebol 

vytváraný tlak k publikačnej činnosti). Zároveň upozornil na nie celkom jasnú situáciu, ktorá 

sa týka vyučujúcich na funkčnom mieste lektorov. T. Rončáková uznala možnosť tlaku (hoc 

aj nepriameho) na tieto osoby, čo sa momentálne preberá dokonca už aj na európskej úrovni. 

Zároveň však uviedla, že mnohé publikácie vychádzajú s časovým odstupom, čiže na nich 

daná osoba pracovala ešte v čase riadneho zamestnania, no napriek tomu je problém s ich 

evidenciou. M. Ligoš navrhol, aby na túto problematiku upozornila vedecká rada fakulty 

formou uznesenia a aby sme sa zasadzovali o čo najmenej diskriminačný prístup. 

- P. Volek povzbudzuje fakultu k vyššiemu zapájaniu doktorandov do projektovej činnosti. 
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- E. Zeleňák sa pýtal na súčasný stav zapojenia fakulty do projektov APPV, ako aj na problémy, 

ktoré sa vyskytli (vyradenie projektu z dôvodu obšírneho zoznamu literatúry). 

Prodekanka pre výchovu a vzdelávanie P. Kováčová prítomných informovala o výsledkoch v oblasti 

vzdelávania, najmä o vývoji počtu študentov a študijných programov, ako aj o výsledkoch 

študentského hodnotenia a ďalších ukazovateľoch, ktoré sa v oblasti vzdelávania sledujú aj vo 

vnútornom systéme zabezpečovania kvality. K tejto oblasti prebehla medzi členmi vedeckej rady 

diskusia, v ktorej zazneli nasledujúce otázky, pripomienky a návrhy: 

- J. Rusnák prezentoval pohľad, že dynamickejší pohyb počtu študentov na slovenských 

univerzitách je v posledných rokoch spôsobený aj dynamickým správaním študentov, ktorí 

prichádzajú z Ukrajiny. 

- S.Š. Mahút sa spýtal externých členov vedeckej rady fakulty na vytváranie opatrení vo vzťahu 

k merateľným ukazovateľom na ich pracoviskách. M. Schmidt odpovedal, že pri opatreniach 

majú na zreteli, že merateľné ukazovatele musí plniť univerzita ako celok (teda nie každá 

fakulta musí plniť všetko rovnomerne). Taktiež by neradi znižovali drop-out rate, ak by to malo 

byť na úkor kvality štúdia. J. Rusnák v súvislosti drop-out rate upozornil, že vnímajú zníženú 

schopnosť udržať akademickú záťaž najmä pri študentoch, ktorí nastúpili v tzv. kovidových 

rokoch. 

- P. Volek upozornil na možnosť vytvárať spoločné študijné programy s inými univerzitami v 

zahraničí. FF KU zatiaľ takéto programy nemá. M. Schmidt uviedol vlastnú skúsenosť s týmto 

typom študijných programov a upozornil na niektoré problémy s tým spojené. 

- M. Schmidt poukázal na problematiku študijných programov, ktoré sa vyučujú v inom ako 

slovenskom jazyku a spýtal sa na súčasný počet takýchto študijných programov na FF KU. 

Po diskusii členovia vedeckej rady fakulty pristúpili k hlasovaniu o uzneseniach. Medzičasom 

zasadnutie opustil M. Kuna a P. Volek, čím sa počet prítomných členov znížil na 9. 

 

Uznesenie č. 2024/8/2 

Vedecká rada FF KU v zmysle čl. 29 ods. 20 písm. b) Štatútu KU zhodnotila úroveň FF KU vo 

vzdelávaní a vede a odporúča sa vedeniu FF KU predmetnými pripomienkami a návrhmi zaoberať. 

Prítomní: 9   Za: 9  Proti:  0 zdržali sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

K návrhu uznesenia, ktoré sa týka problematiky (ne)evidovania publikačnej činnosti osôb na 

materskej a rodičovskej dovolenke prebehla medzi prítomnými krátka diskusia. Medzičasom sa na 

zasadnutie vrátil P. Volek, čím sa počet prítomných členov zvýšil na 10. 
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Uznesenie č. 2024/8/3 

Vedecká rada FF KU prerokovala aktuálnu problematiku neevidovania publikačnej činnosti osôb 

na materskej a rodičovskej dovolenke v CREPČ s príznakom inštitúcie a dotácie a neakceptovania 

publikácií osôb na materskej a rodičovskej dovolenke v Periodickom hodnotení výskumnej, 

vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti VER 2026. Takéto postupy považuje VR FF KU za 

diskriminačné voči osobám, najmä ženám, na materskej a rodičovskej dovolenke a zároveň za 

poškodzujúce domovské akademické inštitúcie, ktorým sa upiera spravodlivý finančný nárok. VR 

FF KU preto navrhuje, aby sa: 

1. publikačná činnosť osôb na MD/RD mohla riadne evidovať v CREPČ s príznakom 

inštitúcie aj dotácie, 

2. publikačná činnosť osôb na MD/RD pripúšťala na dobrovoľnej báze do hodnotenia VER 

2026. 

Prítomní: 10   Za: 10  Proti:  0 zdržali sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

3. Informácia o zmene podoby Vedeckej rady FF KU v ďalšom období 

Už o dva dni, 19. mája 2024 uplynú štyri roky od schválenia aktuálnych členov Vedeckej rady FF KU 

v Akademickom senáte FF KU a ich následného vymenovania do tohto kolektívneho orgánu. V  

súlade s čl. 32 ods. 1 Štatútu KU tým končí funkčné obdobie členov Vedeckej rady FF KU, ktoré 

vzniklo podľa predpisov účinných do 24. apríla 2022 (teda pred novelou vysokoškolského zákona). 

Ďalšiu podobu a zloženie Vedeckej rady FF KU určuje čl. 29 ods. 20 Štatútu KU, podľa ktorého: 

“Členov vedeckej rady fakulty vymenúva a odvoláva so súhlasom akademického senátu fakulty 

dekan. Funkčné obdobie členov vedeckej rady je štvorročné. Členmi vedeckej rady fakulty sú 

významní odborníci z oblastí, v ktorých fakulta uskutočňuje vzdelávaciu, výskumnú, vývojovú, 

umeleckú alebo ďalšiu tvorivú činnosť a študenti. Členmi vedeckej rady fakulty, ktorí sú členmi 

akademickej obce KU, môžu byť len osoby, ktoré pôsobia na funkčnom mieste profesora alebo na 

funkčnom mieste docenta alebo výskumní pracovníci s vedeckým kvalifikačným stupňom IIa alebo 

s vedeckým kvalifikačným stupňom I alebo umeleckí pracovníci a študenti. Jednu tretinu členov 

vedeckej rady fakulty tvoria študenti fakulty. Najmenej jedna štvrtina a najviac jedna tretina členov 

vedeckej rady fakulty sú osoby, ktoré nie sú členmi akademickej obce KU. Ak vedecká rada fakulty 

prejednáva vec, ktorá na úrovni KU zodpovedá pôsobnosti Vedeckej rady KU, študentská časť 

vedeckej rady fakulty o veci nehlasuje. Predsedom vedeckej rady fakulty je dekan.” 
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Okrem toho podľa čl. 10 ods. 3 písm. f) Štatútu KU sa k návrhu dekana na vymenovanie a odvolanie 

členov vedeckej rady fakulty vyjadruje Veľký kancelár KU. 

V blízkom období (najbližšie týždne) sa preto očakáva, že dekan predloží akademickému senátu 

fakulty na schválenie nových členov vedeckej rady fakulty podľa vyššie uvedených ustanovení. 

 

4. Rôzne 

M. Ligoš navrhol, aby boli v rámci možností posilnené kompetencie odborových komisií, prípadne 

pozície garantov a spolugarantov študijných programov, a to najmä z hľadiska profilácie jednotlivých 

pracovísk. Taktiež upozornil na problematiku (ne)uznávania databázy ERIH PLUS.  

Následne sa predseda prítomným členom Vedeckej rady FF KU poďakoval za účasť na dnešnom 

zasadnutí, za vecnú diskusiu a obohacujúce pripomienky, ako aj za doterajšie pôsobenie v tomto 

kolektívnom orgáne. Predseda požiadal P. Voleka o záverečnú modlitbu a zasadnutie ukončil. 

 

V Ružomberku 24. mája 2024 

CZ 01093/2024 FF 

 

Zapísala: prof. Mgr. Terézia Rončáková, PhD. 

    podpredsedníčka Vedeckej rady FF KU 

 

Overil a schválil:  Mgr. Samuel Štefan Mahút, PhD. 

      predseda Vedeckej rady FF KU 


